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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

ÄRENDELISTA
§99 Sammanträdets genomförande
§100 Kontroll av jäv/intressekonflikt
§101 Uppföljning av utbildningsnämndens ekonomi
§102 Redovisning av systematiskt kvalitetsarbete i skola och förskola
§103 Årsklocka för utbildningsnämnden
§104 Svar på revisionsrapport Grundläggande granskning 2019
§105 Aktuell information
§106 Uppföljning av tidigare beslut
§107 Uppföljning av kommunalt aktivitetsansvar för unga (KAA)
§108 Rapport från ledamöter och ersättare
§109 Övriga frågor
§110 Anmälningar för kännedom
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§99

Sammanträdets genomförande

Sammanfattning
Med anledning av situationen med spridning av coronavirus, Covid-19, rekommenderar 
Folkhälsomyndigheten och Regeringen att åtgärder för att reducera smittspridning vidtas.
Enligt Reglemente för kommunstyrelsen och nämnderna i Ånge kommun kap 2.5:
Styrelsen och nämnderna får, om särskilda skäl föreligger, sammanträda med ledamöter 
närvarande på distans. Sådant sammanträde får endast äga rum om ljud och bildöverföring 
sker i realtid och på ett sådant sätt att samtliga deltagare kan se och höra varandra på lika 
villkor. Lokalen ska vara så beskaffad att inte obehöriga kan ta del av 
sammanträdeshandlingar, bild eller ljud.
 

Beslut
Alla beslutande var närvarande på plats vid mötet.

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§100

Kontroll av jäv/intressekonflikt (UTB 20/1)

Beslut
Ingen närvarande anmäler jäv eller intressekonflikt.

Sammanfattning
Ordförande ställer frågan om någon närvarande ska lämna jäv eller intressekonflikt under 
mötet.

Kommunstyrelse och nämnder har som rutin att inleda samtliga möten med en kontrollfråga 
om jäv inför mötet.

Jäv enligt Kommunallagen 6 kap, 28 - 30§:
En förtroendevald eller en anställd som är jävig i ett ärende hos en nämnd får inte delta eller 
närvara vid handläggningen av ärendet, men får vidta åtgärder som inte någon annan kan 
vidta utan att det blir förseningar.

Som förtroendevald eller anställd hos kommunen eller landstinget är jag jävig om:
• saken angår mig själv eller min make, sambo, förälder, barn eller syskon eller någon annan 
närstående eller om ärendets utgång kan väntas medföra synnerlig nytta eller skada för mig 
själv eller någon närstående,
• jag eller någon närstående är ställföreträdare för den som saken angår eller för någon som 
kan vänta synnerlig nytta eller skada av ärendets utgång,
• ärendet rör tillsyn över sådan kommunal verksamhet som jag själv är knuten till,
• Jag har fört talan som ombud eller mot ersättning hjälpt någon i saken, eller
• det i övrigt finns någon särskild omständighet som är ägnad att rubba förtroendet till min 
opartiskhet i ärendet.

Om jag känner till något som kan antas göra att jag är jävig, ska jag självmant ge det till 
känna.

Den som jävet gäller får delta i prövningen av jävsfrågan endast om nämnden inte är beslutför 
utan hen och någon annan inte kan tillkallas utan förseningar.

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§101

Uppföljning av utbildningsnämndens ekonomi (UTB 20/2)

Beslut
Godkänna redovisningen av utbildningsnämndens ekonomi till och med september 2020.
Nämnden inser att det ekonomiska läget är bekymmersamt. Nämndens ledamöter tar med 
utökade behov i vuxenutbildningen och de ökade interkommunala ersättningarna i den 
pågående processen med ramfördelning inför 2021.

 

Sammanfattning
Uppföljning av nämndens ekonomi.

Kommunens ekonomiska läge
Ekonomichef Catharina Norberg redogör för kommunens ekonomi, delårsbudget och aktuellt 
läge inför budget 2021.

Prognos för kommunen helår 2020 är 4 mkr.
Utifrån beräknade intäkter och de behovsbudgetar som nämnderna tagit fram saknas en del för 
att få en budget i balans. Kommunstyrelsen sammanträder 26/10 och kommunfullmäktige 
30/11

Förvaltningschef Kent Ylvesson redogör för budgetbehov lagda utifrån dagens behov för 
2021, som förvaltningen tagit fram och som presenterades för politikerna vid presidiedagen 
13 oktober. Budgetprocessen pågår och politiskt fattas beslut om budgetramar vid 
kommunfullmäktige i 30 november.
 
Ekonomisk rapport för utbildningsnämnden till och med september 2020 redovisas. 
Prognos för utbildningsnämnden för helår 2020 -4,5 mkr
Huvudsakliga orsaker till underskottet:
Vuxenutbildningen,  -3,2 mkr
Interkommunal ersättning gymnasiet,  -1,7 mkr (fler elever ut på höstterminen och dyrare 
utbildningar överlag)
Interkommunal ersättning grundskola,  -450 tkr.

Bobergsgymnasiet ligger minus nu men väntar betalning från Yrk. Det kan bli ett minus i alla 
fall.
Minerva skolan ligger också minus nu, det är en hyra som är för oktober som blivit betald på 
september som väger upp lite.
Övriga ansvarsområden ser ut att hålla budget eller lämna ett litet överskott.

Ajournering kl 16.15-16.25
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
 Avvikelse hela nämnden sept rapport 6 okt

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§102

Redovisning av systematiskt kvalitetsarbete i skola och förskola (UTB 
20/3)

Beslut
Godkänna redovisningen av systematiskt kvalitetsarbete i förskolor och skolor.

Tacka för informationen om elevhälsans medicinska insats.

Sammanfattning
Det systematiska kvalitetsarbetet i skolor och förskolor följs upp av nämnden.

Vid dagens möte följs följande upp:
Elevhälsoarbete
Skolsköterskorna Anna-Karin Häggblom och Sassa Ewing Helmersson informerar om 
elevhälsans medicinska ansvarsområde.

Elevhälsans kompetenser är uppdelade i
 Sociala kompetenser
 Specialpedagogik
 Psykologi
 Medicin, vi är elevhälsans medicinska insats EMI

I Ånge kommun är vi 4 skolsköterskor och 1 skolläkare. Vår närmaste chef är rektor på 
skolan. Kent Ylvesson är verksamhetschef för EMI. Vi skolsköterskor är alla 
specialistutbildade sjuksköterskor, distriktssköterskor, med Anna-Karin som medicinskt 
ledningsansvarig sjuksköterska (MLA).
Vi i EMI - ingår i skolans elevhälsoteam – EHT, elevhälsoteamet består vidare av rektor, 
kurator, skolpsykolog.

Skolsköterskorna genomför bland annat elevhälsosamtal med eleverna, genomför 
vaccinationsprogram, skriver remisser, rapporterar och samarbetar brett med olika aktörer 
kring skolbarnens hälsa och arbetsmiljö. Skolsköterskorna kommer gärna tillbaka i maj nästa 
år och rapporterar om resultaten av elevhälsosamtalen. Däremot är inte elevhälsan en 
vårdande instans, vid sjukdom besöker skolbarnen sin hälsocentral.
 
Rapport från nätverksträffar

Incidenter redovisas
 

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§103

Årsklocka för utbildningsnämnden (UTB 19/19)

Beslut
Godkänna reviderad årsklocka för utbildningsnämnden.

Sammanfattning
Årsklockan är stöd för nämndens och verksamheternas arbete med uppföljning och 
utveckling, huvudsakligen inom det systematiska kvalitetsarbetet i förskola och skola.

Årsklockan kompletteras med mål och budgetprocess, enligt Ånge kommuns styrprocess.

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§104

Svar på revisionsrapport Grundläggande granskning 2019 (UTB 20/30)

Beslut
Anta förslag till svar på Grundläggande granskning av utbildningsnämnden 2019 som 
nämndens svar till revisorerna.

Sammanfattning
Grundläggande granskning är den granskning som varje år genomförs avseende styrelse och 
nämnder. Den grundläggande granskningen är till sin karaktär en löpande insamling av fakta 
och iakttagelser. Granskningen ska ge underlag för att bedöma styrelsens och nämndernas 
styrning, uppföljning och kontroll, säkerhet i redovisningssystem och rutiner samt 
måluppfyllelse, för att kunna uttala sig i ansvarsfrågan.

Revisorernas sammanfattande bedömning är att nämnden behöver se över arbetet med 
styrning och uppföljning mot kommunfullmäktiges mål och arbetet med internkontroll.

Revisorerna rekommenderar nämnden:
 att se över styrning och uppföljning mot kommunfullmäktiges mål
 att förstärka arbetet mot en ekonomi i balans
 att se över arbetet med intern kontroll

Ordförande och förvaltningschef har sammanställt förslag till svar på den Grundläggande 
granskningen 2019.

Svar på punkten "se över styrning och uppföljning av kommunfullmäktiges mål"
Nämndens målarbete mot kommunfullmäktiges mål följs bland annat inom ramen för det 
systematiska kvalitetsarbetet och redovisas till nämnden vid tertial- och delårsrapport samt vid 
årsbokslut. Delredovisningar som leder mot målen finns i nämndens årsklocka för 
systematiskt kvalitetsarbete. Årsklockan revideras av utbildningsnämnden.

Svar på punkten ”förstärka arbetet mot en ekonomi i balans”
Utbildningsnämnden har efter revisionens granskning arbetet för en ekonomi i balans. Under 
2019 har utbildningsnämnden gjort avvikelser och sett ökade kostnader för bidragsbelopp, 
interkommunal ersättning, skolskjutsar och fler barn i förskolan. Även vuxenutbildningen har 
avvikelser mot budget då verksamheten har ökat antal vuxenstuderande. Inför budget 2020 
har justeringar gjorts för att möte ökade kostnader. Under senare delen av 2019 och vidare 
under 2020 har utbildningsnämnden och förvaltningen haft stöd av ekonomichef med täta 
uppföljningar. Redovisningar har även gjorts i kommunstyrelsen.

Svar på punkten "se över arbetet med intern kontroll ses över"
Internkontrollplanen godkänns av nämnden och ingår i kommunens regelbundna uppföljning 
av mål och budget för året. Arbetet med internkontroll redovisas till nämnden vid tertial och 
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

delårsrapport samt vid årsbokslut. Delredovisningar finns i nämndens årsklocka för 
systematiskt kvalitetsarbete.
Nämnden anser att riskanalysen nu utgår från verksamheternas processer och de kontroller 
som redan är inarbetade. Följande kontrollpunkter är framtagen i riksinventeringen och ses 
som särskilt viktiga att kontrollera/följa upp.

 Kompetensförsörjning
 Behörighet
 Systematiskt kvalitetsarbete (Huvudmannens åtagande)
 Referenstagning
 Sjukfrånvaro

 
Ajournering kl 10.45-10.55

Protokollsanteckning
Rapporten från granskningen kom till oss först i oktober. Svaret skulle vara revisionen 
tillhanda redan i maj. Därför väljer vi (VF, C, SD) ändå att godkänna svaret om vad vi gjort 
trots att det inte svarar på revisionens frågeställningar om vilka åtgärder som ska vidtas.
Vi vill ändå framhålla att håller med i revisionens synpunkter. Ett analysarbete måste göras 
gällande nämndens arbete med internkontroll, måluppföljning och budgetuppföljning för att 
förbättra och säkra arbetet framöver.

Expedieras till 
Kommunrevisorerna

Beslutsunderlag
 Revisionsrapport Grundläggande granskning utbildningsnämnden 2019

Paragrafen är justerad
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§105

Aktuell information (UTB 20/5)

Beslut
Tacka för informationen.

Sammanfattning
Aktuell information från verksamheterna.

Rektor Per Håkansson, Bobergsgymnasiet informerar
Gymnasiet har 215 elever inskrivna just nu. Fortfarande kommer elever tillbaka från 
gymnasier i andra kommuner, vilket är mycket glädjande. Alla återvändande elever tas emot. 
Det gör även att fler lärare behövs när samläsningsgrupper blir fyllda (elevantalet blir över 30 
i undervisningsgrupper och då behöver grupper delas).
Pga pandemin uteblir öppet hus för högstadieelever på gymnasiet i höst. I stället besöker 
gymnasiet skolorna och presenterar programmen inför gymnasievalet. Skolan har hjälp från 
företag att marknadsföra fordonsprogrammet och byggprogrammet till intresserade elever i 
högstadiet, via besök på skolorna. Rektorn undersöker också möjligheten att erbjuda 
transportprogrammet, där det också finns stort intresse. Samarbete med 
idrottsföreningar pågår och nya samarbeten etableras, med möjlighet för eleverna 
att kombinera träning och gymnasiestudier i hemkommunen.

Gymnasiet säljer viss utbildning till komvux med bidrag från staten, till exempel elutbildning.

Per Håkansson påpekar också att det är viktigt med samarbete mellan olika stadier i 
skolan  för att gemensamt ge eleverna bra förutsättningar att klara sig genom hela skoltiden 
till gymnasieexamen .
Kvalitetsarbete i skolan.
Revisorerna via KPMG vill göra en granskning av nämndens måluppfyllelse. Intervju med 
nämndens beredningsgrupp ingår i granskningen.

Information om projektet mental träning för elever och pedagoger.
Anna-Karin F Gunnarsson och Peter Gunnarsson, mentala coacher, informerar om sitt arbete i 
skolorna för ge pedagogerna verktyg att öka elevernas välmående och studieresultat. Projektet 
är ett samarbete mellan socialnämnden och utbildningsnämnden med syfte att arbeta 
förebyggande och hälsofrämjande för både elever och personal. Projektet 
omfattar förskoleklass - åk 3. Vårdnadshavare får information om projektet och smakprov på 
mental träning vid föräldramöten under hösten. 
Projektet finansieras av Tillväxtverket och följs av forskare via Kommunförbundet 
Västernorrland, FoU.

Rapport om genomförda avslutningssamtal.
Förvaltningschef Kent Ylvesson redovisar rapport om avslutningssamtal inom 
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Mötesdatum
Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

utbildningsnämndens område. Rapport om avslutningssamtal är införd i internkontrollen. 
Rapporten ska kompletteras med antal som slutat sin tjänst och antal som genomfört 
avslutningssamtalet och hur många som tackat nej till avslutningssamtal.

Annonsering efter vikarier. 
Förvaltningen annonserar efter vikarier inom skola och fritidshem. Dels finns behov av 
vikarier och dels vill man öka intresset för ett fortsatt yrke inom skolan. De vikarier som antas 
kommer att få en grundläggande utbildning för att klara sitt uppdrag på ett bra sätt. Hittills 25 
intresseanmälningar.

Grundsärskolan. 
Det utredningsuppdrag till förvaltningschefen som delades ut av nämnden i februari fortgår. 
Många komponenter påverkar utredningen där lösningar behöver hittas för att komma vidare.

Gemensamt visionsarbete mellan Björkbackaskolan och Minervaskolan har gett tankar om 
hur skolorna kan samarbeta närmare.

Coronapandemiläget. Några tuffa veckor har passerat personalmässigt i början av hösten, 
hoppas på stabilisering nu. En del elever är frånvarande. Fortfarande många frånvarande i 
förskolan.
 
Införande av skolportalen Haldor är i stora delar klart och den används i verksamheten. 
Men synkningen mellan ProCapita (invånarregistret som ligger till grund i många kommunala 
verksamhetssystem) gör att frånvaron ännu inte kan registreras i Haldor.

Paragrafen är justerad
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§106

Uppföljning av tidigare beslut (UTB 20/6)

Beslut
Godkänna uppföljningen av tidigare beslut.

Sammanfattning
Utbildningsnämnden gör en uppföljning av de beslut som nämnden tagit 6 månader tidigare. 
Ärenden som bedöms angelägna att följa upp rapporteras av ansvarig handläggare i nämnden.

Följande ärenden från mars 2020-03-18 följs upp:

§24 Gemensam gymnasieantagningsenhet i Västernorrland
Ånge har meddelat att vi är intresserade av ett gemensamt antagningskansli men Ånge är dock 
inte intresserade av att handha ett kansli för hela Västernorrland på plats i Ånge kommun. 
Fortfarande är inga beslut tagna i frågan. Utredningen som gjordes av länets gymnasiechefer 
har återremitterats för fortsatt utredning av samordningseffekter. Efter information från 
skolchefsnätverket återkommer Kent Ylvesson till nämnden för mer information.

§31 Barn till föräldralediga och arbetssökande undantas från förskoleplacering
Under våren 2020 beslutade utbildningsnämnden att barn till föräldralediga och arbetssökande 
inte skulle få ha sina barn i förskolan. Beslutet togs utifrån rådande läge och den ansträngda 
personalsituationen som covid-19 medförde. Under beslutets gång mottog 
utbildningsförvaltningen tre individuella synpunkter från vårdnadshavare som kände sig 
besvikna över beslutet. Beslutet bidrog till att verksamheterna klarade sitt uppdrag och även 
kunde låna ut personal till skolan som hade personal frånvarande. Inför sommaren togs 
beslutet att återgå till ett mer normalt läge. Efter sommaren har vi fortsatt sett ett lägre 
närvarotal av barn i förskolan. Från dags datum ökar den faktiska närvaron igen.

§32 Beslut om att bedriva gymnasieundervisning och vuxenundervisning på distans
På under ett dygn ställde Bobergsgymnasiet om och gick från traditionell utbildning till 
distansundervisning efter nationella rekomendationer. Verksamheten gjorde ett fantastiskt 
jobb innan, under och efter tiden som detta bedrevs. Efter beslut från regeringen så har 
gymnasieskolan från höstterminen gått tillbaka till traditionell undervisning i skolans lokaler. 
Dock tog vi med oss mycket intressanta och inspirerande erfarenheter inför framtiden. Elever 
och skolpersonal är nöjda men trötta efter denna stora förändring. Under tiden för 
distansundervisningen såg vi att elevernas närvaro/inloggning ökade i jämförelse med 
tidigare. Vi fick också till oss att eleverna och personalen upplevde tiden som tuff och nu är 
glada över att vara tillbaka i skolans lokaler.

Paragrafen är justerad
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§107

Uppföljning av kommunalt aktivitetsansvar för unga (KAA) (UTB 20/4)

Beslut
Godkänna redovisningen av kommunalt aktivitetsansvar för september 2020.

Sammanfattning
Kommunen har ansvar för unga 16-19 år som inte går ett nationellt program på gymnasiet. 
Det kallas kommunalt aktivitetsansvar (KAA) och omfattar ungdomar som är folkbokförda i 
kommunen. I Ånge har Utvecklingsenheten ansvar för att följa upp om den unga av någon 
anledning valt bort gymnasieskolan och i dagsläget inte har någon sysselsättning. Målet med 
uppföljningen är att motivera till återgång till studier.

Redovisning av kommunalt aktivitetsansvar

Paragrafen är justerad
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§108

Rapport från ledamöter och ersättare (UTB 20/7)

Beslut
Tacka för informationen.

Sammanfattning
Rapport från ledamöter och ersättare.
Beredningsgruppen träffade Bobergsgymnasiets rektor och fick information i början av 
oktober. Rektor medverkar i ärendet Aktuell information vid dagens sammanträde.

Mai Karlsson har deltagit i föräldraråd på förskolan Skattkistan i Fränsta.
Vårdnadshavare efterfrågar logoped till kommunen, en fråga som nämnden diskuterat tidigare 
men inte haft utrymme att prioritera.
Skollagen kräver inte att det finns tillgång till logoped. Regionen har ett ansvar för 
logopedhjälp till barn, men saknar resursen logopeder.
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Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§109

Övriga frågor (UTB 20/32)

Beslut
Inga övriga frågor ställs.

Sammanfattning
Ledamöter och ersättare ställer frågor om utbildningsnämndens verksamhet.
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Utbildningsnämnden 2020-10-14

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§110

Anmälningar för kännedom

Sammanfattning
Delgivning av förvaltningschefens delegeringsbeslut och inkomna handlingar.

Beslut
Godkänna redovisning av delegeringsärenden och inkomna handlingar för kännedom.

Anmälningar
 UTB 19/123-8  Delegeringsbeslut aomr 96352, 96360-96365
 UTB 20/90-1  Överklagan och Beslut på överklagan om skolskjuts.
 UTB 20/24-8  Beslut meddelat av Förvaltningsrätten i Härnösand
 UTB 20/91-1  Frågor till huvudmän inom gymnasieskolan med anledning av 

covid-19-pandemin
 UTB 20/91-2  Frågor till huvudmän inom gymnasieskolan med anledning av 

covid-19-pandemin, frågeguide
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